
Consell General de les Valls

Acta Núm. 6/1991

Sessió Tradicional de Setmana Santa
del dia 26 de març de 1991.

El dia vint-i-sis de març de mil nou-cents noranta-u, dimarts, s’ha reunit a Casa de la
Vall el M.I. Consell General de les Valls en Sessió Tradicional de Setmana Santa, que ha estat
convocada d’acord amb allò que preveu el Reglament de la M.I. Assemblea i amb l’ordre del
dia següent:

1.- Celebració de la Santa Missa.

2.- Pagament dels tradicionals tributs del Llot i de la Quèstia.

3.- Notificació de les resolucions Núms. 946 i 947 i de la recomanació
Núm. 1127 de l’Assemblea Parlamentària del Consell d’Europa i proposta
de resposta.

Sota la presidència dels MM.II. Srs. Albert Gelabert Grau i Josep Casal Puigcernal, Síndic
i Sub-Síndic Generals, assisteixen els membres següents:

Per Canillo Els MM.II. Srs. Climent Palmitjavila Torres, Antoni Casal Man-
dicó, Jordi Font Cabanes i Miquel Casal Casal.

Per Encamp Els MM.II. Srs. Roc Rossell Dolcet, Jordi Mas Torres, Isidre
Torres Pons i Enric Pujal Areny.

Per Ordino Els MM.II. Srs. Joan Naudi Ambatlle, Enric Dolsa Font, Joan
Martínez Benazet i Josep Mª Armengol Adellach.

Per La Massana Els MM.II. Srs. Francesc Grau Esplandiu, Josep Garrallà Ros-
sell, Josep Mº Rossell Pons i Xavier Montané Esplandiu.

Per Andorra la Vella Els MM.II. Srs. Jordi Farràs Forné, Antoni Armengol Vila, Ro-
bert Cassany Vila i Josep Anton Ribes Roca.

Per Sant Julià de Lòria Els MM.II. Srs. Joan Jordi Areny, Josep Cases Baró, Albert Pintat
Santolària i Joan Obiols Camillo.



Per Escaldes-Engordany Els MM.II. Srs. Miquel Aleix Areny, Marcel.lí Albós Riba, Ramon
Canut Bové i Xavier Espot Miró.

Assisteixen, així mateix, el M.I. Sr. Oscar Ribas Reig, Cap de Govern, i els MM.II. Srs.
Antoni Armengol Aleix i Ladislau Baró Solà, Consellers Executius.

A les deu del mati, aproximadament, el Rvd. Sr. Blai Fortuny, Arxiprest del Principat,
oficia la Santa Missa a la Capella de Sant Ermengol de la Sala de Sessions del Consell General.

A continuació, i sota el control dels Cobradors, els MM.II. Srs. Joan Obiols Camillo i
Ramon Canut Bové, es procedeix al cobrament dels tradicionals tributs del Llot i de la Quèstia,
segons el detall següent:

Parròquia Llot Quèstia

Canillo 300 106,75
Encamp 300 250
Ordino 300 174,85
La Massana 300 108,50
Andorra la Vella 300 227,85
Sant Julià de Lòria 300 55
Escaldes-Engordany 300 227,85

L’import total recaptat, que suma 3.250,80 pessetes, és ingressat a la Caixa del Govern.

Immediatament, es passa a l’examen del punt següent de l’ordre del dia.

3.- Notificació de les resolucions Núm. 946 i 947 i de la recomanació Núm. 1127 de
l’Assemblea Parlamentària del Consell d’Europa i proposta de resposta.

El M.I. Sr. Síndic General informa que en relació a aquest punt, hi ha hagut una
comunicació telefònica d’última hora adreçada al M.I. Sr. Cap de Govern, en el sentit que
aquesta resolució hauria estat aprovada pel Consell de Ministres de la Comunitat el dia 15 de
març i que, en conseqüència, reunida la Comissió Permanent, ha acordat proposar a aquest
M.I. Consell General retirar la proposta presentada, en espera de la comunicació oficial del
Consell de Ministres de la Comunitat i presentar aquesta proposta modificada en una propera
sessió.

El M.I. Sr. Josep Cases demana si el M.I. Sr. Cap de Govern pot facilitar més explicacions
sobre aquesta qüestió.

El M.I. Sr. Cap de Govern explica que la comunicació telefònica ha sigut del M.I. Sr.
Veguer Francès, aquest mati a tres quarts de deu. Recorda que a la darrera sessió del Consell
General va fer esment de les resolucions del Consell d’Europa, però que hi havia la
recomanació dirigida al Consell de Ministres i que el Consell d’Europa no és un òrgan resolutiu
sinó que és purament consultiu, i qui té la facultat de resoldre és el Consell de Ministres. Diu
que, per tant, comunica el que sap d’última hora, que és allò que el M.I. Sr. Veguer Francès
li ha comunicat telefònicament, que la recomanació del Consell d’Europa que recull les
resolucions Núms. 946 i 947 havia estat aprovada el dia 15 d’aquest mes, és a dir fa deu dies.

El M.I. Sr. Albert Pintat posa en evidència la sensació d’aquest doble llenguatge que
s’està aplicant en aquest món de les relacions internacionals, doncs aquesta resolució en un
dels primers punts diu i declara que reconeix que Andorra forma part d’Europa, sobretot en
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l’aspecte cultural i, recentment, a Espanya s’ha celebrat una Assemblea organitzada pel
Consell d’Europa on han participat tots els Ministres de Cultura d’Europa, inclús Albània, i
pregunta al M.I. Sr. Cap de Govern si Andorra ha estat invitada, perquè creu que no. Diu que
li agradaria conèixer l’opinió del M.I. Sr. Cap de Govern, perquè aquí no creu que hi pugui
haver cap excusa ni legal, ni jurídica, del perquè no s’hauria pogut invitar a Andorra, si més
no com a auditor.

El M.I. Sr. Cap de Govern confirma que Andorra no ha estat invitada.

El M.I. Sr. Francesc Grau entén en relació amb aquest punt de l’ordre del dia que quan
es rebi la notificació oficial per part del Consell de Ministres, potser s’haurà de dividir l’acord
que es prengui en dues parts: una per adoptar les resolucions que va prendre el Consell
d’Europa en el seu dia i l’altra per acusar recepció oficial del que és la resolució presa pel
Consell d’Europa.

El M.I. Sr. Ramon Canut creu que el Consell General, evidentment, ha d’esperar la
notificació oficial en aquest sentit i que és una bona noticia. Diu que cal felicitar-se de l’atenció
i de l’interès que el Consell d’Europa ha aportat a la situació d’Andorra, tant a nivell
institucional com a nivell dels altres camps de la seva vida, i cal celebrar que aquestes
resolucions i recomanacions hagin prosperat en l’últim Consell de Ministres del dia 15.

El M.I. Sr. Josep Cases diu que una part de la intervenció del M.I. Sr. Ramon Canut
l’accepta i a més hi està completament d’acord, però que lamenta el fet que en el cas d’aquest
Congrés de Ministres de Cultura, Andorra hagi estat marginada d’aquesta manera. Pensa que
això ha de fer reflexionar al Consell General, perquè en la representació internacional hi ha
molt a fer i el Consell General hi té molt a dir, i es remet a una propera sessió del Consell
General on farà una proposta per a la creació d’una Comissió Interparlamentària per a les
relacions internacionals d’Andorra.

No havent cap més intervenció el M.I. Sr. Síndic General diu que, a l’espera de tenir la
notificació oficial, la proposta queda ajornada per tractar-la en una propera reunió.

I no havent-hi més intervencions, el M.I. Sr. Síndic General aixeca la sessió de la què
se n’ha formalitzat la present acta als efectes pertinents. Són les onze del mati.

P.O. del M.I. Consell General
El Secretari General V. i P.

El Síndic General
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